





我們不知道、我們不知道

我們知道、我們不知道

我們知道、我們知道

我們不知道、我們知道

神的心意與工作

The work God does for us...

The work God does in us...

The work God does through us...

雅冬書: -- 19-20

我親愛的弟兄們、這是你們所知道的, 但你們各人要快快的聽、 慢慢的說、慢慢的動怒, 因為人的怒氣、並不成就神的義。

Understand this, my dear brothers and sisters: You must all be quick to listen, slow to speak, and slow to get angry. Human anger does not produce the righteousness God desires.



『詞不達意…?』

『會錯意…?』

我想要說的、我所說的、你原題的、你那聽到的、你想你聽到的、你想你聽到的?



愚昧人不喜愛明哲、只喜愛顧露心意。

Fools find no pleasure in understanding but delight in airing their own opinions.

(箴言: 十八2, NIV)

好的溝通方式…

說之前…好的『組織能力』 說之時…好的『傳達能力』 聽之時…好的『聆聽能力』 聽之浅…好的『瞭解能力』

人的怒氣、不成就神的義

你是誰,竟論斷别人的僕人呢? 他或站住、或跌倒,自有他的主人在。 而且他也必要站住,因為主能使他站住。 You cannot judge another person's servant. The master decides if the servant is doing well or not. And the Lord's servant will do well because the Lord helps him do well. (羅馬書:十四4, NCV)

雅る書:-21

所以你們要脫去一切的污穢、 和盈餘的邪惡、 <mark>存溫柔的心領受那所栽種的道、</mark> 就是胤<mark>救</mark>你們靈魂的道。

So get rid of all the filth and evil in your lives, and humbly accept the word God has planted in your hearts, for it has the power to save your souls.

神的話語…

『外在』與『内在』

『謙卑』與『溫柔』

『栽種』與『收成』

雅冬書: - 22

只是你們要行道、不要單單聽道、 自己欺哄自己.

But don't just listen to God's word. You must do what it says. Otherwise, you are only fooling yourselves.

雅各書: -- 23-24

因為聽道,而不行道的、 就像人對著鏡子看自己本來的面目, 看見、走沒、隨即處了他的相貌如何。

For if you listen to the word and don't obey, it is like glancing at your face in a mirror. You see yourself, walk away, and forget what you look like.

神的話語…

『神的話語』開始是『一幅畫』…

轉為『一面鏡子』…

更轉為『一扇窗戶』…

看見耶稣、看見自己、看見人的需要

雅冬書: - 25

帷有詳細察看那全備、
使人自由之津法的、並且時常如此、
這人既不是聽了就處、乃是實在行出來、
就在他所行的事上必然得福。

But if you look carefully into the perfect law that sets you free, and if you do what it says and don't forget what you heard, then God will bless you for doing it.



Examination、鑒察試驗

Restoration、潔淨濵原

Transformation、轉換變化

神的話語…

When the child of God looks into the Word of God, he sees the Son of God, and he is transformed by the Spirit of God to share in the glory of God!

— by Dr. Warren W. Wiersbe from his book 『Be Mature』

神的話語…

你們若常常遵守我的道、 就真是我的門徒。 你們※曉淂真理、 真理※叫你們浔以自由。

(約翰福音:八31-32)

『為所欲為 vs. 為所當為』的自由

雅る書:-26

若有人自以為虔誠、 卻不勒住他的舌頭、 反欺哄自己的心、 這人的虔誠是虛的。

If you claim to be religious but don't control your tongue, you are fooling yourself, and your religion is worthless.

雅各書: - 27

在神我們的父面前、 那濤潔沒有玷污的虔誠、 就是看顧在患難中的孤兒寡婦、 並且保守自己不沾染世俗。

Pure and genuine religion in the sight of God the Father means caring for orphans and widows in their distress and refusing to let the world corrupt you.

真正的信仰…

『真正的信仰、True Religion』 不只是禮儀、規範、哲學、思想, 不只是讀道、聽道、談道, 乃是… 『本於神的愛、具體的行動與生命』 有生命、有果子、有種子